
Zápis z valného shromáždění CSTUGu konaného 25. 5. 1996
v Praze, MFF UK, Sokolovská 83

1. Shromáždění zahájil Karel Horák. Informoval o nedávné ”krizi“ ve sdru-
žení a o práci výboru. Loňský skluz ve vydávání bulletinu bude napra-
ven vydáním souhrnného čísla (

”
superčísla“) za rok 1995. Jako editor

tohoto čísla Karel Horák přislíbil jeho vydání ještě v měsíci červnu 1996.
2. Ludmila Olšáková přečetla zprávu o hospodaření CSTUGu v roce 1995.

Ztráta cca 11 000 korun (při tisku jen 2 čísel bulletinu za rok) byla pokryta
z rezerv sdružení. Do ztráty nebyla započítána cca stotisícová dotace na
vydání publikace

”
Typografický systém TEX“, ani na nákup Rybičkovy

knížky o LATEXu, nebot’ se předpokládá, že se investované prostředky
vrátí prodejem.

3. Karel Horák přednesl zprávu o činnosti. Nejdůležitější akce CSTUGu
za uplynulé období: přednáška Franka Mittelbacha, přednáška Donalda
Knutha (v rámci jeho pozvání Fakultou informatiky), Zdeněk Wagner
získán jako nový redaktor bulletinu.

4. Dále Karel Horák hovořil o nutnosti inventury hospodaření a o potřebě
nového revizora.

5. Potom Petr Olšák mluvil o nové verzi balíku CSTEX a obšírně popisoval
opravené a přetrvávající chyby. Dále informoval o svých aktivitách (dia-
kritika v PostScriptu, čárové kódy) a zejména o svých plánech na další
knížky o TEXu a o svých dalších potenciálních aktivitách.

6. K nejdůležitějším bodům programu valného shromáždění patřila volba
nového výboru. Volební komise ve složení Dont, Obdržálek, Ulrych se-
četla odevzdané hlasy a konstatovala, že všech 15 kandidátů bylo zvo-
leno.
jméno hlasů jméno hlasů jméno hlasů
M. Bílý 108 L. Lhotka 107 P. Sojka 114
K. Horák 77 K. Nemoga 89 L. Škarvada 96
J. Chlebíková 102 Š. Porubský 78 J. Veselý 115
J. Krob 96 J. Rybička 95 Z. Wagner 111
M. Kubeček 98 P. Sekanina 96 J. Zlatuška 100

Celkem bylo odevzdáno 120 vyplněných hlasovacích lístků a 3 lístky ne-
vyplněné. Na jednom lístku byl připsán jako další kandidát Petr Olšák,
který však obdržel pouze tento jediný hlas, a nebyl tedy zvolen.

7. Dalším bodem programu byly přednášky Petra Sojky a Han The Tha-
nha o PDF. Petr Sojka nejprve uvedl přehled existujících prohlížecích a
manipulačních programů pro PDF. Čerstvý absolvent brněnské Fakulty
informatiky MU Han The Thanh pak referoval o své diplomové práci,
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jejíž praktickou částí byl program tex2pdf – rozšíření TEXu o možnost
zápisu vysázeného dokumentu ve formátu PDF.
Následovala živá diskuse týkající se fontů, expanze virtuálních fontů,
grafiky, komprese a křížových odkazů.

8. Petr Sojka shrnul diskusi, která proběhla v květnu v elektronické dis-
kusní skupině výboru CSTUGu cstugb-l . Diskuse se týkala především
situace CSTUGu a jeho fungování. Vyjádřil odhodlání překonat nedávné
i současné potíže a načrtl plán činnosti CSTUGu na letošní rok i zamýš-
lený obsah letošních čísel bulletinu.

9. Jiří Veselý zopakoval připomínky ke Stanovám: zrušit bod 5 odstavce

”Činnost. . .“, přeformulovat závěr bodu 2 odstavce ”Členství. . .“. Tyto
připomínky byly uznány za rozumné a valná hromada dala mandát ko-
misi ve složení K. Horák, P. Sojka, J. Veselý, aby zpracovala finální verzi
Stanov CSTUGu pro schválení na ministerstvu.

10. Valné shromáždění odhlasovalo výši členských příspěvků na letošní rok:
letos zůstanou příspěvky na původní výši (150 korun individuální člen,
60 korun individuální člen – student, 1 000 korun kolektivní člen).

11. Různé:
– Karel Horák tlumočil Jiřímu Rybičkovi zájem o jeho ”LATEX pro za-

čátečníky“.
– Petr Šaloun: na Internetu bude (časem) vystavena diplomová práce

z VŠB řešící převod z RTF do TEXu.
– Jiří Veselý zmínil návrh Karola Nemogy koupit zařízení pro vypa-

lování CD-ROM, aby bylo možno tímto způsobem šířit CSTEX.
– Jiří Rybička navrhl podpořit projekt vytvoření malé srovnávací stu-

die (TEX vs. WYSIWYG programy pro DTP) určené laikům.
– Karel Horák informoval o svých zkušenostech se separací barev

v METAPOSTu.
– Ladislav Lhotka oznámil, že v blízké době hodlá umístit databázi

členů na WWW.
– Někdo z pléna navrhl projednat, jak lépe uložit peníze sdružení na

účet s vyšší úrokovou sazbou, aby se snížily nemalé ztráty vzniklé
inflací.

– Ladislav Lhotka se ptá, zda existuje kvalitní seznam českých/
slovenských slov pro Ispell.

V Brně, dne 28. 5. 1996
Zapsal: Libor Škarvada
Ověřil: Petr Sojka

Po valné hromadě krátce zasedal nově zvolený výbor sdružení, aby jednomyslně zvo-
lil nového předsedu – Petra Sojku, a dohodl datum příští výborové schůze (18. 6. 1996
v 1030 v Brně).
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